



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. The speaker says that using mobile in public is rude.
2. The speaker says that children should get all the love from their parents.
3. The speaker says that the weather in England can change very quickly.
4. The speaker says that his son should have a word with the company about his job.
5. The speaker has had three most exciting years in his life.
6. The speaker says that it's good to take time before making a decision.
7. The speaker says that 24 is high time to be responsible for oneself.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A. Peter passed his driving test at once.
- B. Peter has had 632 lessons and spent 9,000 pounds on tuition.
- C. While learning to drive, Peter crashed his car 5 times.
- D. Peter bought a new automatic car.
- E. Peter met a friend of his in the town.
- F. Peter borrowed some money in the bank.
- G. Peter passed his test the 66th time.

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. Who wanted to book a room?

- 1) a scientist
- 2) a clerk
- 3) a cinema star

4. Where is the booked room situated?

- 1) in the main building
- 2) in a cottage
- 3) in the penthouse

5. Why did the man want to book a room?

- 1) for a honeymoon
- 2) for holidays
- 3) for staying during a business trip

6. Who was the man coming with?

- 1) a colleague
- 2) a wife
- 3) a friend

7. What is the man's title, mentioned in the text?

- 1) a professor
- 2) a PhD
- 3) a prince

8. What means of transportation was the man planning to use?

- 1) by sea
- 2) by car
- 3) plane

9. How did the speakers communicate?

- 1) via the Internet
- 2) on the telephone
- 3) by air